
P R O T O K Ó Ł  Nr XLVIII/2022
z nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej w Miłomłynie

odbytej w dniu 30 listopada 2022 r.

Początek sesji godz. 7.00
Zakończenie sesji godz. 7.30  

Radni obecni: wg załączonej listy obecności (Zał. Nr 1 do protokołu).
Zaproszeni goście: wg załącznika Nr 2 do protokołu.

Radni obecni - 12
Radni nieobecni - 2
Radni nieobecni - Marek Grzęda

  Grzegorz Żmijewski

Adn. pkt 1. Otwarcia  XLVIII  nadzwyczajnej  sesji  Rady  Miejskiej  dokonał
Przewodniczący Rady Miejskiej – Tomasz Kasprzak, stwierdzając na podstawie listy
obecności quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. Powitał Burmistrza,
radnych oraz sołtysów i widzów przed monitorami.

Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad:

1. Otwarcie i odczytanie porządku obrad.
2. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Miejskiej.
3. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta i Gminy Miłomłyn na

2022 r.
4. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia stawki za 1 km przebiegu pojazdu,

uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci,
młodzieży, uczniów oraz rodziców.

5. Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów.  
6. Wolne wnioski i informacje.
7. Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  wystąpił  z  wnioskiem
formalnym  o  rozszerzenie  porządku  obrad  o  punktu  5.  „Podjęcie  uchwały
w sprawie opłaty targowej”.

Do zgłoszonego wniosku nie zgłoszono uwag.

W związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej poddał zgłoszony wniosek
formalny pod głosowanie imienne.

„Za” przyjęciem wniosku głosowało 12 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 30 listopada 2022 r.
wg załącznika Nr 3 do protokołu
Nr XLVIII/2022 z sesji Rady Miejskiej
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w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  wniosek  został  przyjęty
jednogłośnie. W związku z tym dotychczasowe punkty 5, 6, 7 przyjmują numerację
6, 7, 8.

Adn. pkt 2. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak poinformował, że projekt
protokołu  był  dostępny  w  Biurze  Obsługi  Rady,  jak  i  dostępny  jest  na  sesji.
W związku z tym radni mogli się zapoznać z jego treścią.

Radni nie zgłosili uwag do protokołu.

W związku z  tym Przewodniczący Rady poddał  pod głosowanie imienne
wniosek  o przyjęcie protokołu.   

„Za” przyjęciem protokołu głosowało 12 radnych,  „przeciw” 0,  „wstrzymało
się” 0.   

Protokół głosowania imiennego
z dnia 30 listopada 2022 r.
wg załącznika Nr 4 do protokołu
Nr XLVIII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady stwierdził, że protokół został przyjęty jednogłośnie.

Adn. pkt 3. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Miasta  i  Gminy
Miłomłyn na 2022 r.

Skarbnik  Miasta  i  Gminy,  Pani  Sylwia  Bartoszuk  poinformowała,  iż  sesja
Rady Miejskiej została zwołana w związku z tym, że zabrakło 3.000 zł w ramach
realizacji zadania związanego z zakupem laptopów dla rodzin popegeerowskich
w ramach  realizowanego  projektu  „Cyfrowa  gmina”.  Zostało  ogłoszone
postępowanie przetargowe. W wyniku przeprowadzonego postępowania złożono
trzy oferty, dwie z nich mieściły się w środkach zaplanowanych w budżecie na ten
cel. Jednak ze względów formalnych oferty te zostały odrzucone i została trzecia
oferta, która opiewa na kwotę większą aniżeli zaplanowana w budżecie, brakuje
3.000 zł. W związku z tym, że zbliża się koniec roku i środki te trzeba wykorzystać
do  końca  stycznia  przyszłego  roku,  gmina  nie  zdążyłaby  jeszcze  raz  ogłosić
postępowania  przetargowego,  by  zrealizować  to  zadanie  za  niższe  środki,
Burmistrz  postanowił,  iż  z  budżetu  gminy  do  realizacji  tego  zadania  zostaną
dołożone  środki własne w kwocie 3.000 zł,  by dodatkowo część rodzin z terenu
gminy,  które  nie  otrzymały  laptopów w pierwszym rozdaniu  mogły  je uzyskać.
Przy  okazji  proponuje  się  wprowadzenie  do  budżetu  pozostałych  zmian,  które
pojawiły  się  w trakcie prac nad budżetem,  a  mianowicie:  zwiększenie  środków
o kwotę 6.220,25 zł z tytułu większych wpływów z opłat za zezwolenia na sprzedaż
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napojów alkoholowych oraz zwiększenie dochodów o kwotę 3.487,71  zł  z  tytułu
wpływów z opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych. W związku
z  większymi  wpływami  o  9.707,96  zł  proponuje  się  zwiększenie  wydatków
w  paragrafie  4210  i  4300  i  zmniejszenie  wydatków  na  umowach-zleceniach
o kwotę 10.000 zł. Dlatego też zmiana w tych dwóch paragrafach 4210 i 4300 jest
o 19.707,56 zł. Gmina otrzymała też decyzję od Wojewody Warmińsko-Mazurskiego
zmniejszającą dotację w zakresie pomocy materialnej  dla uczniów. Są to środki,
które  są  wypłacane  przez  Miejsko-Gminny  Ośrodek  Pomocy  Społecznej.
Jest  to  zmniejszenie  o  kwotę  13.000  zł  zarówno  po  stronie  dochodów
jak i wydatków. W gospodarce komunalnej (mieszkania komunalne) proponuje się
zwiększenie  wydatków  o  kwotę  5.000  zł,  w  tym  4.000  zł  na  remont  pieca
w  mieszkaniu  komunalnym  i  1.000  zł  na  drobne  naprawy.  W  urzędzie  gminy
zwiększa  się  też  wydatki  o  13.000   zł,  w  tym  5.000  zł  na  zakup  materiałów
biurowych  i  8.000  zł  na  zakup  usług.  Zwiększenie  to  jest  spowodowane,
m. in. wzrostem kosztów usług pocztowych, a także ilością wysyłanych listów.

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  uchwały  pod
głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.

Protokół głosowania imiennego
z dnia 30 listopada 2022 r.
wg załącznika Nr 5 do protokołu
Nr XLVIII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmian w budżecie
Miasta i Gminy Miłomłyn na 2022 r. została podjęta jednogłośnie.

Uchwała nr XLVIII/379/2022
wg załącznika Nr 6 do protokołu
Nr XLVIII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  stawki  za  1  km  przebiegu
pojazdu, uwzględnianej przy obliczaniu zwrotu rodzicom kosztów przewozu dzieci,
młodzieży, uczniów oraz rodziców.

Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Ryszard  Portka  poinformował,  że  w  wyniku
nowelizacji  ustawy  -  Prawo  oświatowe  z  października  bieżącego  roku  zwrot
kosztów  przewozów  dzieci  nie  będzie  obliczany  według  poprzedniego  wzoru,
którego  elementem  głównym  była  średnia  cena  jednostki  paliwa  uchwalona
uchwałą Rady z 11 lipca 2022 r. Będzie natomiast stawka za 1 km, którą uchwala
Rada. Stawka ta nie może być niższa niż wynikająca z rozporządzenia i na dzień
dzisiejszy  wynosi  0,5214  zł  dla  samochodu  osobowego  o  pojemności  skokowej
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silnika do 900 cm³ i 0,8358 zł dla samochodu osobowego o pojemności skokowej
silnika  powyżej  900  cm³.  Nadmienił  jeszcze,  że  prawdopodobnie  w  styczniu
przyszłego roku stawka ta zmieni się. W związku z tym należało będzie jeszcze raz
podjąć taką uchwałę. Koszty dla budżetu będą ok. 20-30 % większe niż do tej pory. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  uchwały  pod
głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.  

Protokół głosowania imiennego
z dnia 30 listopada 2022 r.
wg załącznika Nr 7 do protokołu
Nr XLVIII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  ustalenia  stawki
za  1  km  przebiegu  pojazdu,  uwzględnianej  przy  obliczaniu  zwrotu  rodzicom
kosztów  przewozu  dzieci,  młodzieży,  uczniów  oraz  rodziców  została  podjęta
jednogłośnie.

Uchwała nr XLVIII/380/2022
wg załącznika Nr 8 do protokołu
Nr XLVIII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 5. Podjęcie uchwały w sprawie opłaty targowej.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,
że  proponuje  się  dodanie  do  poprzednio  podjętej  uchwały  w  sprawie  opłaty
targowej tylko jednego formalnego zapisu. 

Do projektu uchwały nie zgłoszono uwag.

W  związku  z  tym  Przewodniczący  Rady  poddał  projekt  uchwały  pod
głosowanie imienne.

„Za” podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, „przeciw” 0, „wstrzymało się”
0.  

Protokół głosowania imiennego
z dnia 30 listopada 2022 r.
wg załącznika Nr 9 do protokołu
Nr XLVIII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała w sprawie opłaty targowej
została podjęta jednogłośnie.
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Uchwała nr XLVIII/381/2022
wg załącznika Nr 10 do protokołu
Nr XLVIII/2022 z sesji Rady Miejskiej
w Miłomłynie.

Adn. pkt 6. Interpelacje i zapytania radnych oraz sołtysów.  

Radna Joanna Karabinowska złożyła dwie interpelacje dotyczące:

1)  problemu  związanego  z  przejazdem  pojazdów  ciężarowych  po  drodze
powiatowej w miejscowości Liwa znajdującej się w ciągu drogi Tarda-Miłomłyn-
Samborowo.

Interpelacja wg załącznika Nr 11
do protokołu Nr XLVIII/2022 z sesji
Rady Miejskiej w Miłomłynie.

2)  płyt  betonowych złożonych w miejscowości  Rogowo  pozostałych  z  rozbiórki
drogi, która jest w tej chwili asfaltowa.

Interpelacja wg załącznika Nr 12
do protokołu Nr XLVIII/2022 z sesji
Rady Miejskiej w Miłomłynie.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  poinformował,
że odpowiedzi na te interpelacje Burmistrz udzieli na piśmie. Odpowiedzi zostaną
również zamieszczone w BIP.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  poinformował,  że  jedni
mieszkańcy Rogowa chcą się pozbyć tych płyt. Dodał, że odpowiedzi na złożone
interpelacje udzieli na piśmie.

Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Adn. pkt 7. Wolne wnioski i informacje.

Radna  Joanna  Karabinowska  nawiązała  do  nowo  wydanego  zarządzenia
odnośnie wynajmu sal świetlic wiejskich na terenie gminy. Poinformowała, iż do
tej pory było tak, że osoby zainteresowane wynajmem świetlicy przychodziły, bądź
dzwoniły do niej w tej sprawie jako do Sołtysa. Dodała, że będąc poza domem, nie
jest w stanie kontrolować kalendarza, kiedy sala jest wynajęta. Zaistniała sytuacja,
że podania o wynajem sali zaczęto składać do Urzędu Miasta i Gminy. Wcześniej
w Liwie nie wpływały takie podania i nikt do niej nie miał o to żadnych zarzutów.
Od ręki wpływały do kasy tut. urzędu pieniądze za wynajem sali. Teraz pojawiły się
podania o wynajem sali. Okazuje się, że było złożone podanie we wrześniu, które
nie  było  z  nią  skonsultowane.  O tym podaniu dowiedziała  się  dopiero wczoraj.
Ponadto nie może być tak,  że dzwoni  do niej  osoba i  mówi,  iż  dowiedziała się
skądś,  że  ma  złożyć  podanie,  a  jak  z  nią  rozmawiała,  to  tego  nie  wiedziała.
W rozmowie z Sekretarzem Miasta i Gminy dowiedziała się, że w listopadzie br.
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zostanie wydane nowe zarządzenie w sprawie wynajmu sali w świetlicy wiejskiej.
Kiedy  o  nie  poprosiła  dowiedziała  się,  że  zostanie  ono  ogłoszone  w  BIP.
W  dniu  wczorajszym  nie  zostało  ono  tam  jeszcze  zamieszczone.  Nie  da  się
postawić  w  złym  świetle,  bo  dość  długo  działa  społecznie  i  raczej  z  ręką
wyciągniętą do osób, które się do niej zgłaszają. Osoba, która złożyła podanie we
wrześniu,  dzwoniła i ustalała z nią termin. Poprosiła tą osobę o potwierdzenie tego
terminu. Jednak tego potwierdzenia nie dokonano. Jeżeli osoba ta zadzwoniłaby,
to dowiedziałaby się, że ten termin jest zajęty przez inną osobę. W związku z tym
wynikło  zamieszanie.  Uważa,  że  wszyscy  powinni  być  poinformowani  o  tym,
że  zostało  wydane  nowe  zarządzenie  w  sprawie  wynajmu  sal  w  świetlicach
wiejskich.

Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Ryszard  Portka  zwrócił  się  do  radnej  Joanny
Karabinowskiej,  iż  o  tej  sprawie  rozmawiali  wczoraj  i  myślał,  że została  ona już
wyjaśniona. Zapytał, czy tą sprawę trzeba rozważać na sesji.  

Radna  Joanna Karabinowska poinformowała,  że  chce,  by  ta  sprawa była
przedstawiona na sesji Rady.

Sekretarz  Miasta  i  Gminy  Ryszard  Portka  poinformował,  iż  radna
potwierdziła,  że  w  sprawie  wynajmu  sali  rozmawiali  z  nią  jako  z  sołtysem
w wakacje jedni i drudzy rodzice. On takiej informacji nie miał. Do niego wpłynęła
informacja po złożeniu podania we wrześniu. W związku z tym, że w poprzednich
latach nie było tylu rodziców, zainteresowanych wynajmem świetlicy,  problemu
tego  nie  było,  aż  do  teraz,  kiedy  dwoje  rodziców  chciało  sobie  zarezerwować
termin  wynajmu  sali  w  przyszłym  roku  w  tym  samym  czasie.  W  poprzednim
zarządzeniu był zapis, że wnioski, czy podania o wynajem sali w świetlicy wiejskiej
trzeba było składać do Burmistrza,  bądź do Sołtysa itd.  Okazuje się,  że tak nie
może być.  Wnioski  można składać tylko do jednego punktu.  W związku z tym
w nowym zarządzeniu jest  określone,  że wnioski  należy składać do Burmistrza.
Urząd będzie kontaktować się z każdym sołtysem, czy nie ma zarezerwowanej sali
dla  siebie,  bo w pierwszej  kolejności  z  świetlicy  wiejskiej  będą mogli  korzystać
Sołtysi,  potem  rada  sołecka  i  mieszkańcy  do  swoich  celów  statutowych
i stowarzyszenia.

Radna  Joanna  Karabinowska poinformowała,  iż  do  tego czasu nie  miała
żadnego zarzutu, że nie ma jakiegoś wniosku, bądź podania. Tylko, że sytuacja nie
powinna być  w taki  sposób rozwiązywana.  Jeżeli  dzwoni  do  niej  osoba w celu
wynajęcia świetlicy, a ona ze względu na niemożność sprawdzenie w danej chwili
terminu  w  kalendarzu  prosi  ją,  by  napisała  ten  termin  i  jeszcze  potwierdziła,
to  powinna  to  zrobić,  gdyż  wynajęcie  sali  jest  w  jej  interesie.  Okazało  się,
że wynajęcie sali  w tym dniu zostało zarezerwowane od czerwca br.  przez inną
osobę.  Zwróciła  uwagę,  że  skoro  podanie  było  złożone  we  wrześniu,  a  Pan
Sekretarz weryfikuje podania od ręki, to dlaczego nie zweryfikował tego podania
bezpośrednio z nią we wrześniu jak je otrzymał  i wtedy byłaby sprawa wyjaśniona.

Sekretarz Miasta i Gminy Ryszard Portka powtórzył jeszcze raz, że wcześniej
było  ustalone,  że  wnioski  o  wynajem  sali  można  było  składać  do  sołtysa
i do Burmistrza. Okazuje się, że nie może tak być. Musi być jeden punkt decyzyjny.

6



Zarządzenie zostało  wydane kilka dni  temu,  nie  jest  jeszcze ogłoszone.  Uważa,
że na przyszłość termin wynajmu sali trzeba zweryfikować jak najszybciej. Obecnie
sprawa wynajmu świetlicy przez te dwie osoby jest załatwiona, zarówno jedna, jak
i druga zdecydowały, gdzie będą wynajmować salę. Zarządzenie wejdzie w życie
i wszyscy będą wiedzieli, jak trzeba załatwić sprawę, by wynająć świetlicę.

Radna  Joanna  Karabinowska  stwierdziła,  że  zajmowanie  się  gminy
wynajmem  świetlic  jest  dla  niej  jako  sołtysa,  jak  i  pozostałych  sołtysów
komfortową  sytuacją, gdyż odchodzi im jeden dodatkowy obowiązek. Rozumie,
że sprawa między panem, a panią jest rozwiązana i jest już wszystko dograne i nie
będzie miała z ich strony pretensji.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Tomasz  Kasprzak  -  rozumiem,  że  będzie
opublikowane odpowiednie zarządzenie i wszystkie wnioski o wynajem sali winny
trafić  do  urzędu,  który  je  zweryfikuje.  Pierwszeństwo  wynajmu  sali  ma  dane
sołectwo. W przypadku wolnego terminu sala może być wynajęta wnioskodawcy,
po uprzednim uzgodnieniu z sołtysem.  

Sekretarz Miasta i Gminy Ryszard Portka zwrócił uwagę, że jeżeli są jakieś
propozycje, rozwiązania w tej sprawie, to można je zgłosić Burmistrzowi. Na dzień
dzisiejszy  jest  takie  rozwiązanie,  że  podanie  wpływa  do  urzędu  i  Burmistrz
decyduje po kontakcie z sołtysem, czy jest wolna sala. Jeśli będzie wolna sala to
w porozumieniu z sołtysami świetlica będzie udostępniona. 

Radna  Joanna  Karabinowska  poinformowała,  iż  jako  sołtysa  uważa,
że to rozwiązanie jest bardzo dobre jeśli chodzi o wynajem sali i o opłatę, dlatego,
że i tak do gminy są wpłacane pieniądze. Tylko zastanawia ją sprawa, w jaki sposób
będzie weryfikowane potem wynajęcie sali jeśli chodzi, np. o korzystanie z naczyń
kuchennych, gdzie z reguły są to rzeczy należące do stowarzyszenia.

Sekretarz Miasta i Gminy Ryszard Portka poinformował, że wynajmem sali
nie jest objęte korzystanie z naczyń kuchennych, za to nie będą pobierane środki.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Tomasz Kasprzak stwierdził, że temat został
wyczerpany. Jeżeli będą wnioski to należy je zgłaszać do Burmistrza.

Radny Szymon Andruszkiewicz przypomniał, że w momencie, kiedy zostało
oddane przejście  dla  pieszych  przy  szkole  w Miłomłynie,  Przewodniczący  Rady
wspomniał o potrzebie ustawienia barierki przy przejściu jako dodatkowej ochrony
dla  pieszych oczekujących na przejściu. W dniu wczorajszym przy tym przejściu
stały  jeszcze dwa znaczniki  pionowe,  a w tej  chwili  jest  tylko jeden,  czyli  drugi
został  rozjechany  przez  samochód.  Zapytał,  czy  gmina  prowadzi  z  powiatem
rozmowy  na  temat  ustawienia  dodatkowej  bariery,  która  by  spowodowała
zwiększenie bezpieczeństwa dla ludzi, którzy czekają na przejście.

Burmistrz  Miasta  i  Gminy  Stanisław  Siwkowski  poinformował,
że jest w kontakcie z Zarządem Dróg Powiatowych. Na przejściu tym zostały tylko
namalowane te białe paski  i przyklejone znaki odblaskowe na słupie. Słupek nie
został  zabrany,  prawdopodobnie  ktoś  go  ukradł.  Zgodnie  z  prawem  o  ruchu
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drogowym ZDP nie przewiduje postawienia tam barierki, ale będzie naciskać, żeby
ją zamontowano.

Radny Szymon Andruszkiewicz uważa, że postawienie bariery przy przejściu
dla pieszych zwiększy bezpieczeństwo osób oczekujących na przejście.  

Więcej wniosków i informacji nie zgłoszono.

Adn. pkt 8. Zakończenie obrad sesji. 

W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  XLVIII  nadzwyczajnej  sesji  Rady
Miejskiej Przewodniczący dokonał zamknięcia obrad.

Na tym protokół zakończono.
Protokółowała: Przewodniczący Rady Miejskiej
K. Staszyńska Tomasz Kasprzak
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